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Protokół nr LV/2023 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia  28 grudnia 2023 r. 
 

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 o godz. 10:06, a zakończono o godz. 14:36 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 23 członków. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 

2. Czesław Biłobran 

3. Piotr Bobak 

4. Grażyna Bortniczuk 

5. Joanna Burska 

6. Jacek Chwalenia 

7. Adam Fujarczuk 

8. Tomasz Jazienicki 

9. Zbigniew Karnaś 

10. Danuta Korzeniowska 

11. Andrzej Kruczkiewicz 

12. Bożena Lewińska 

13. Teresa Nosal 

14. Daniel Palimąka 

15. Piotr Piekarski 

16. Kazimierz Rozumek 

17. Grzegorz Samborski 

18. Paweł Szymkowicz 

19. Bogdan Wyczałkowski 

20. Damian Wylężek 

21. Janusz Zapiór 

22. Anna Ziółkowska-Woźny 

23. Maria Żukowska-Jacykowska 
 
Nieobecni: 
1.Henryk Kamiński 

2. Janusz Jaskot 
 
a) otwarcie posiedzenia,  
 
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył LV sesję Rady Powiatu w Nysie. 
Przywitał radnych oraz gości uczestniczących w obradach.  
Po sprawdzeniu kworum oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 23 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do uznania obrad 
za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
Porządek sesji przedstawiał się następująco: 
 
1. Sprawy organizacyjne, 

a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z LIII sesji 
d) przyjęcie protokołu z LIV sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Uchwalenie budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r.  
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej oraz projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2038,  
b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

o projekcie uchwały budżetowej na 2024 r.,  
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c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu 
Nyskiego na lata 2024-2038,  

d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu określonego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2024 r.,  

e) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
f) odczytanie stanowiska Zarządu do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
g) dyskusja, 
h) głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Nyskiego na 2024 r.  
 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2024 r. 
b) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie, 
c) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024”, 
d) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz 

zatwierdzenia Programu naprawczego (za rok 2022), 
e) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 
naprawczego (za rok 2022), 

f) wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej 
w Nysie, 

g) powołania członka do składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie, 
h) nabycia nieruchomości, 
i) wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu 

pn. „Zrównoważona mobilność miejska na obszarze Subregionu Południowego”  
w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Opolskiego 2021-2027, 

j) ustalenia na 2024 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 
wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu  
w przypadku odstąpienia od jego usunięcia, 

k) rozpatrzenia skargi na Starostę Nyskiego, 
l) wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru realizacji inwestycji w strefie przygranicznej  

w Republice Czeskiej w Gminach Vidnava i Stara Cervena Voda – kopalnia kaolinu, 
m) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r., 
n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038, 
o) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2038. 

 

6. Odczytanie wniosku grupy radnych z dnia 24 listopada 2023 r. w sprawie odwołania 
Starosty Nyskiego, 
 

7. Wolne wnioski  
 

8. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poinformował, że wpłynął do niego wniosek Starosty  
o  wprowadzenie do porządku sesji w pkt 5 projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r.  

 
Następnie poddał wniosek pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
zmiana porządku sesji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty. 
 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poinformował, że po  
zatwierdzeniu porządku sesji wpłynęło do niego pismo od skarżącego w sprawie wycofania 
skargi na Starostę Nyskiego. W związku z tym zaproponował, aby zdjąć z porządku projekt 
uchwały ujęty w pkt 5 ppkt „k” rozpatrzenie skargi na Starostę Nyskiego. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiana porządku sesji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński    
 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty. 
 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Piotrowi Woźniakowi – 
Senatorowi RP. 
 
Pan Piotr Wożniak w trakcie swojego wystąpienia podziękował za dotychczasową współpracę  
w samorządzie powiatowym. Podkreślił, że swoje podziękowania kieruje przede wszystkim do 
pracowników, z którymi współpracował, pełniąc funkcję Przewodniczącego Komisji 
Bezpieczeństwa, Przewodniczącego Rady Powiatu, Członka Zarządu oraz Wicestarosty Nyskiego. 
Oznajmił, że zawsze mógł liczyć na ich profesjonalizm, dobre przygotowanie dokumentów  
i życzliwość. Wyraził też podziękowania dla wszystkich radnych z którymi współpracował przez 
13 lat.  
Zadeklarował następnie, że pomimo tego, że został wybrany z okręgu nr 52 (Opole i powiat 
opolski), planuje otworzyć swoje biuro w Nysie i działać też na rzecz mieszkańców powiatu 
nyskiego.  
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Jak zaznaczył, dowodem na to jest jego interwencja w sprawie likwidacji linii kolejowej Nysa – 
Wrocław. Zadeklarował także, że jeśli ktoś zwróci się do niego z jakąkolwiek inicjatywą to służy 
swoją pomocą. Kończąc wystąpienie złożył wszystkim życzenia noworoczne, a także życzył 
niektórym radnym sukcesu wyborczego w nadchodzących wyborach samorządowych.  
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski podziękował Panu P. Woźniakowi za współpracę  
w mijającej kadencji i wyraził nadzieję na dobrą współpracę. 
 
Ad 1 c przyjęcie protokołu z LIII sesji 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z LIII sesji.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z LIII sesji. 

 
Ad 1 b przyjęcie protokołu z LIV sesji, 
 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z LIV sesji,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 

Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 

Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Bożena Lewińska 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 

 

W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z LIII sesji. 
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Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2).  
 
Radny Piotr Piekarski oznajmił, że w sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej z posiedzenia 
z dnia 29 listopada 2023 roku pojawiła się w punkt 13 informacja o wyrażenie przez Zarząd 
zgody na wykup telefonów służbowych. W związku z tym chciałby złożyć oficjalne zapytanie  
w tej sprawie (zapytanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  
 
Radny Tomasz Jazienicki spytał na czym ma polegać przebudowa chodników przy ul. Prusa-
Długosza.  Czy będą tam ścieżki rowerowe, czy tylko „wygładzenie nawierzchni”.  
 
Radny Paweł Szymkowicz poprosił o uszczegółowienie informacji na temat Fundusz na Rzecz 
Ukrainy oraz informacji na temat „Szlaku Czarownic”.  
 
Radna Jolanta Barska wyraziła podziękowania dla Zarządu za to, że w końcu, po trzech latach 
zdecydował się na przystąpienie do programu „Opieka Wytchnieniowa”. Dodała, że jest to 
działanie niezwykle potrzebne dla mieszkańców powiatu oraz, że na pewno się to przyczyni do 
poprawy sytuacji osób, które tej pomocy potrzebują. 
 
W następnej kolejności stwierdziła, ze niezrozumiały jest dla niej punkt mówiący  
o zabezpieczeniu środków w budżecie powiatu na 2024 rok, kwoty 1 mln zł na realizację prac 
remontowych w budynku przy ulicy Kopernika w Paczkowie, bez określenia, na jakie cele ten 
budynek będzie przeznaczony. Zdaniem radnej tłumaczenie, które było podane, że będzie tam 
placówka opiekuńczo-wychowawcza i mieszkania chronione, jeszcze bardziej powoduje jej 
wątpliwości, ponieważ z przepisów obowiązującego prawa wynika, że w obiektach zabytkowych 
nie można budować, czy nie mogą powstawać mieszkania chronione. W związku z tym jest 
przeciwna tego typu działaniu i uważa też, że dla tego obiektu, te 4 miesiące do kwietnia to 
będzie czas stracony, ponieważ nie można planować prac remontowych za 1 mln zł, jeżeli nie 
wiemy na co ten budynek będzie przeznaczony.  
 
Radny Czesław Biłobran odnosząc się do wypowiedzi przedmówczyni stwierdził, że jest trochę 
w rozterce, bo mamy przedłożony dokument przez Zarząd, w którym wyraźnie jest napisane 
„Dom Dziecka”. W związku z tym spytał Starostę, czy ten Dom Dziecka jest, czy będzie, czy nie. 
Zdaniem radnego nie można nazywać czegoś „Domem Dziecka”, czego nie ma. Ta placówka 
została zlikwidowana. Pozostała tylko nieruchomość, budynek.  
 
Starosta A. Kruczkieiwcz oznajmił, że na powyższe zapytania udzieli odpowiedzi na piśmie.  
 
Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych 
 
Radna Jolanta Barska złożyła interpelację w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na 
remont budynku w Paczkowie ul. Kopernika, śliskiej nawierzchni na Centrum Przesiadkowym w 
Nysie oraz kopalni kaolinu w Czechach w strefie przygranicznej (załącznik nr 4 do protokołu), 
 
Wicestarosta Damian Nowakowski odpowiadając radnej na część interpelacji dot. śliskiej 
nawierzchni na Centrum Przesiadkowym wyjaśnił, że inwestycja ta była realizowana wspólnie  
z Gminą Nysa. Zaznaczył, że błędem projektowym było zastosowanie chodników z płyt 
polerowanych, ponieważ powierzchnia okazała się bardzo śliska. Na części należącej do Powiatu 
zostało wykonane piaskowanie płyt i one dzisiaj mają odpowiednią chropowatość i spełniają już 
warunki bezpieczeństwa. Z kolei Gmina Nysa na drugiej części zastosowała tak zwane taśmy 
antypoślizgowe.  
 
Radny Tomasz Jazienicki złożył zapytania w sprawie: 
-  wynagrodzeń kierownictwa szpitala powiatowego (załącznik nr 5 do protokołu), 
- utworzenia Centrum Usług Wspólnych (załącznik nr 6 do protokołu) , 
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- korzystania przez Zarząd Powiatu z usług zewnętrznych kancelarii prawnych (załącznik nr 7 
do protokołu)  
 
Radny Jacek Chwalenia nawiązując do zapytania w sprawie śliskiej nawierzchni na Centrum 
Przesiadkowym spytał na czyj koszt przeprowadzono piaskownie płyt.  
 

W dalszej kolejności oznajmił, że kilka dni temu złożył interpelacje, na którą nie dostał jeszcze 
odpowiedzi. Dotyczyła ona podstawy prawnej podniesienia uposażeń pielęgniarek zastosowanej 
przez poprzedniego dyrektora ze wskazaniem przewidzianych przez niego środków na te 
podwyżki lub ich ewentualnego pozyskania. W interpelacji pytał też czy, Zarząd Powiatu został 
powiadomiony o wyżej wymienionych posunięciach dyrektora, a jeśli tak, to w jakim terminie. 
Jakie było stanowisko Rady Społecznej ZOZ-u w tej sprawie oraz stanowisko Zarządu. Jakie 
działania podjął pełniący obowiązki dyrektora w kierunku pozyskania dodatkowych środków na 
te podwyżki oraz jaki jest plan w przypadku braku porozumienia z pielęgniarkami w sprawie ich 
uposażenia przy ewentualnym braku personelu pielęgniarskiego.  
 

Druga interpelacja jaką złożył dotyczyła z kolei udzielenia informacji na temat wywiązania się  
z kontraktu „covidowego”. Na jaką kwotę opiewał ten kontrakt, jakie świadczenia z tytułu tego 
kontraktu nie zostały wykonane i jakie to spowoduje koszty oraz jakie były tego przyczyny. 
Dodał, że z pozyskanych przez niego informacji wynika, że część tego kontraktu nie została 
wykonana. W związku z tym chciałby wiedzieć, jakie to są pieniądze i ile będziemy musieli oddać 
do budżetu.  
 

Następnie złożył zapytanie w sprawie ilości i stanowisk osób zatrudnionych na umowy zlecenia 
w Starostwie Powiatowym i jednostkach podległych, poza oświatą, z uwzględnieniem 
wydziałów oraz podobne informacje dotyczące osób zatrudnionych jako pomoc administracyjna 
(załącznik nr 8 do protokołu). 
 
Radny Daniel Palimąka złożył interpelacje w sprawie:  
- braku porozumienia ZOZ w Nysie i KPP w Nysie w zakresie badań w Szpitalu w Nysie osób 
zatrzymanych, (załącznik nr 9 do protokołu). 
- poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu przy drodze powiatowej w Mańkowicach poprzez 
zamontowanie lustra drogowego (załącznik nr 10 do protokołu). 
- budowy chodnika w Złotogłowicach (interpelacja zgłoszona ustnie), 
- utworzenia linii autobusowej Opole Nysa przez Korfantów (interpelacja zgłoszona ustnie).   
 
Radna Bożena Lewińska stwierdziła, że dobrze byłoby, gdyby Starosta, Wicestarosta zechcieli 
przedstawić, jak w tej chwili wygląda sytuacja z pielęgniarkami, na jakim to jest etapie, czy 
dostały wypowiedzenia, czy będą pracowały, czy nastąpiła zmiana decyzji co do wynagrodzeń. 
 
Radny Piotr Piekarski oznajmił, iż w odpowiedzi na złożone przez niego zapytanie Starosta 
poinformował go, że ze względu na  zawiłość sprawy przedłuża termin udzielenia odpowiedzi. 
Radny zwrócił następnie uwagę, że konstrukcja przepisu artykułu 21 punktu 12 ustawy  
o samorządzie powiatowym nie zezwala na przedłużenie tego terminu. Wprawdzie nie ma 
żadnych sankcji, ale jest tam jasno, precyzyjnie określone 14 dni. W związku z tym chciałby, żeby 
te 14 dni było przestrzegane, biorąc pod uwagę, że Starosta ma cały sztab ludzi do udzielania 
odpowiedzi i nie musi tego robić osobiście.  
 
W następnej kolejności spytał na jakiej podstawie w piśmie skierowanym do Wspólnoty 
Mieszkaniowa ZEFIR w Gościcach, która złożyła skargę na działania Starosty (radny odczytał 
treść pisma)  stwierdzono, że nie można sfinansować ze środków publicznych zakupu lustra 
drogowego, które ma poprawić bezpieczeństwo. 
Według radnego jest to kolejny „drobny kamyczek” do faktu, że gmina Paczków jest 
marginalizowana.  
Przy okazji zwrócił uwagę, że na pismo, które Wspólnota skierowała do Starosty 4 września 
2023 r. udzielono odpowiedzi po prawie 100 dniach. Dodał, że zgodnie z kpa, jeśli nie można 
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udzielić odpowiedzi w ciągu 30 dni, to należy powiadomić stronę o przedłużeniu terminu ze 
względu np. na zawiłość sprawy. W tym przypadku natomiast mieszkańcy zostali zignorowani.  
W związku z tym po upływie 77 dni złożyli skargę na Starostę, którą notabene wycofali po 
sugestii naczelnika, co uważa za działanie „poniżej pasa”.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz odparł, że w ostatnim czasie spływa bardzo wiele pism  
i interpelacji i faktycznie zaistniała taka sytuacja, że nie udzielono odpowiedzi w terminie, za co 
przeprasza.  
 

Odnosząc się następnie do interpelacji radnego D. Palimąki w sprawie braku porozumienia  
w zakresie badania osób zatrzymanych przez Policję stwierdził, że o tej sytuacji został przez 
komendanta poinformowany i przekazał tę informację przyszłemu dyrektorowi ZOZ. Dodał,  
że jest to sprawa niełatwa, ale jest przekonany, że zostanie załatwiona.  
Odnośnie pielęgniarek oznajmił, że „cały czas to trwa i trwa”. Spełniło się natomiast, to czego 
oczekiwał, tj. ustawa trafiła do Sejmu, a stamtąd do Komisji. Dodał, że jest w kontakcie z jednym 
z posłów, który poinformował go, że prace są w toku. 
Następnie Starosta poprosił o zabranie głosu przez dyrektora ZOZ – J. Hajdugę i udzielenie 
szczegółowej odpowiedzi na pytanie radnej B. Lewińskiej.  
 
Dyrektor J. Hajduga poinformował, że Szpital nie zamierza rozwiązywać z ani jednym 
pracownikiem stosunku pracy. Planuje natomiast wręczyć niektórym pracownikom 
wypowiedzenia zmieniające ich warunki pracy i płacy w zakresie wymaganych od nich 
kwalifikacji przy należności do danej grupy zawodowej. Chodzi o grupy, które wprowadziła 
zeszłoroczna nowelizacja do ustawy, przynależności do grupy zajęć, zakresu obowiązków oraz 
wysokości wynagrodzenia. Każdy z pracowników, każda z 50 pielęgniarek, będzie nadal 
zatrudniona na tym samym stanowisku.  
Dodał, że powiadomiono Urząd Pracy i czynność ta stanowi część procedury określonej  
w ustawie z 13 marca 2003 o szczególnych zasadach rozwiązywania z pracownikami stosunku 
pracy z przyczyn niedotyczących pracowników. Tę procedurę zgodnie z najnowszym 
orzecznictwem europejskim, jak i krajowym (wyroki Sądu Najwyższego), należało zastosować 
także w tej sytuacji, w której dochodzi do złożenia wypowiedzeń zmieniających warunki pracy  
i płacy pracownikom w ilości wyższej niż limity wynikające z ustawy. W naszym wypadku jest to 
powyżej 30 osób. Więc dla bezpieczeństwa i uniknięcia w przyszłości zarzutów w ewentualnych 
sporach sądowych wobec pracodawcy, że nie dochował wymagań wynikających z określonych 
przepisów, musieliśmy zastosować taką procedurę. Korzystamy z tej ustawy, ale nikomu nie 
zamierzamy wypowiedzieć pracy, a wyłącznie zmienić jej warunki. Zgodnie z procedurą 
wymaganą przez te przepisy, zarówno Związki Zawodowe, jak i Powiatowy Urząd Pracy zostali 
powiadomieni o przyczynach dokonania tych wypowiedzeń w liczbie zatrudnionych 
pracowników i grupach zawodowych, okresie, w ciągu którego nastąpią wypowiedzenia  
o proponowanych kryteriach doboru pracowników, kolejności dokonywania wypowiedzeń  
i propozycjach rozstrzygnięcia spraw pracowniczych związanych z tymi wypowiedzeniami. Jako 
główne przyczyny wskazano w tym wystąpieniu zweryfikowanie aktualnych potrzeb 
pracodawcy w zakresie wymaganych od pracowników kwalifikacji na zajmowanych przez nich 
stanowiskach, w tym ustalenie braku konieczności zatrudniania na stanowisku specjalisty 
pielęgniarki oraz specjalisty położnej osób posiadających tytuł zawodowy magistra, czyli 
ukończone studia drugiego stopnia. Powyższa zmiana wymagań została poprzedzona również 
zgodnie z prawem zmianą załącznika nr 4 do regulaminu wynagradzania pod nazwą kwalifikacje 
wymagane od pracowników na poszczególnych rodzajach stanowisk pracy w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Nysie. Pracodawca, ma prawo ale i obowiązek wynikający z odpowiednich 
przepisów ustalenia faktycznych potrzeb w zakresie liczby i rodzaju tworzonych stanowisk,  
w tym także określenia wymaganych od pracowników kwalifikacji zajmowanych na danych 
stanowiskach zgodnie z minimalnymi wymaganiami określonymi w powszechnie 
obowiązujących w przepisach prawa. Przedstawiono również w tych dokumentach aktualną  
i przyszłą prognozowaną sytuację finansową szpitala, wielokrotnie podkreślany brak 
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odpowiedniego finansowania wynagrodzeń i wzrostu stawek zasadniczych personelu 
medycznego ze strony Narodowego Funduszu Zdrowia, które w ogóle nie uwzględnia wielu 
składników, takich jak np. nagrody jubileuszowe czy odprawy emerytalne i tego typu elementy. 
Podniesiono też kwestię obowiązku pracodawcy w zakresie wpływania na kształtowanie  
w zakładzie pracy zasad, przestrzeganie zasad współżycia społecznego, w tym szacunku wobec 
drugiej osoby, kolegi i koleżanki z pracy, który to w ocenie pracodawcy szacunek wśród 
pielęgniarek w środowisku, w grupie pielęgniarek w związku z aktualnie występującymi 
różnicami płacowymi, znacząco osłabł. Tak więc podsumowując, sytuacja na dziś jest taka, że 
doprowadzono do momentu, kiedy można zgodnie z prawem i bezpiecznie dla pracodawcy, 
wręczyć te wypowiedzenia. Natomiast na dziś żadne wypowiedzenia jeszcze nie zostały 
wręczone. Dyrekcja z uwagą obserwuje to, co się dzieje w parlamencie. Zaznaczył, że kończy 
swoją pracę z dniem jutrzejszym i tej decyzji nie podjął i nie podejmie.. Okres wypowiedzeń 
wskazanych w tych pismach to jest styczeń, Jest to cały miesiąc, także liczy też na to, że głównie 
zewnętrzne okoliczności, pozytywne informacje z Parlamentu, z Ministerstwa Zdrowia będą 
takie, że uda się dojść do jakiegoś porozumienia ze środowiskiem pielęgniarek. Jak stwierdził, 
zdziwiony jest tym, że rozmowa dotyczy cały czas grupy 50 pielęgniarek, a nie pozostałych 300, 
których interes jest dla niego równie ważny. I patrząc z tego punktu widzenia, od początku 
realizuje ten plan, dbając o interesy i o finanse szpitala i próbując utrzymać go w obecnej formie, 
w obecnej skali, niczego nie zamykając i nikogo nie zwalniając.  
 
Radny Daniel Palilmąka zwracając się do Dyrektora J. Hajdugi stwierdził, że żal, że już nie ma 
TVP Info, bo od jutra, skoro kończy pracę mógłby tam pracować. Dodał, że „pluje pielęgniarkom 
w twarz mówiąc, że deszcz pada”. Z jednej strony zapewnia, że nikogo nie zwolni, a z drugiej 
występuje o zwolnienie grupowe. Poza tym mówi, że nie chce nikogo zwolnić, tylko zmienić 
warunki świadczeń. Przy czym ta zmiana nie będzie o 5 zł, a będzie to spora kwota.  
Radny zwrócił też uwagę, że w trakcie wypowiedzi Pan J. Hajduga stwierdził, że liczy na zmianę 
sytuacji zewnętrznej i wyprostowanie sprawy. W związku z tym zaapelował, aby  w ostatnim 
dniu swojej pracy wycofał  wniosek z Urzędu Pracy.  
 

Odnosząc się do wypowiedzi Starosty na temat badania osób zatrzymanych stwierdził, że boi się 
kiedy Starosta mówi, że „wszystko jest pod kontrolą, aby dać mu czas, że jest w kontakcie”. Bo 
jak był w kontakcie z pielęgniarkami, to wynikła afera. Jak był w kontakcie z burmistrzem, to 
zlikwidowano Dom Dziecka w Paczkowie. Teraz jest w kontakcie z komendantem, a my od 1 
stycznia nie mamy zapewnionego badania osób zatrzymanych. Jeśli od 1 stycznia osoby 
zatrzymane będą musiały być gdzieś wożone, to jest to skandal.  
 
Ad 4 Uchwalenie budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r.  
 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej oraz projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2038,  

 
W ramach tego punktu Zarząd przygotował prezentację budżetu. Radni otrzymali też 
autopoprawkę Zarządu do projektu budżetu)  
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach projekt uchwały budżetowej 
oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej (załącznik nr 11). 
Spytał następnie czy ze strony radnych jest wola, aby go przedstawić. 
 
Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił takiej woli. Przewodniczący Rady zdecydował o przejściu do 
kolejnych punktów porządku obrad.  
 

b)  odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
o projekcie uchwały budżetowej na 2024 r.,  
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Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska odczytała  uchwałę nr Pb/23/2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 4 grudnia 2023 r. w sprawie 
opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2024 rok  
(zał. nr 12). 

 
c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu 
Nyskiego na lata 2024-2038,  

 
Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska–Jacykowska odczytała uchwałę nr Pw/23/2023 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 4 grudnia 2023 r.  
w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej 
Powiatu Nyskiego (zał. nr 13).  
 

d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu określonego  
w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2024 r.,  

 
Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę nr Dp/21/2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 4 grudnia 2023 r. w sprawie 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Nyskiego na 2024 rok (zał. nr 14).  
 

e) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Piotr Bobak oznajmił, że wszystkie 
komisje stałe pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu, z tym, że na Komisji Bezpieczeństwa  
i Infrastruktury wypracowano również wniosek o wprowadzenie nowego zadania 
inwestycyjnego pod nazwą „wykonanie dokumentacji projektowej budowy chodników przy 
ulicy Prusa i ulicy Długosza w Nysie” na kwotę 150 tysięcy złotych. Jednocześnie Komisja 
zawnioskowała, aby  zmniejszyć wydatki w zadaniu modernizacja nawierzchni chodników  
z kwoty 800 tysięcy złotych do 650 tysięcy złotych. Następnie zgodnie z procedurą pracowała 
Komisja Budżetu i Spraw Regulaminowych z przewodniczącymi Komisji stałych. Komisja, ta 
wyraziła pozytywne stanowisko na temat tego budżetu i również przegłosowała wniosek 
Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury. Wobec powyższego opinia Komisji dotycząca budżetu 
jest pozytywna.  
 

f) odczytanie stanowiska Zarządu do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych.  
 

Starosta – Andrzej Kruczkiewicz oznajmił, że Zarząd przyjął wniosek Komisji Bezpieczeństwa  
i Infrastruktury i wprowadził go do projektu budżetu. Pozostałe komisje zaopiniowały projekt 
bez uwag.  
 

g) dyskusja.  
 

Radny Jacek Chwalnia zgłosił wniosek o dokonanie zmian w projekcie budżetu w następujący 
sposób: 
 
- zmniejszyć wydatki w dziale 750, rozdz. 75075 – promocja jednostek samorządu powiatowego 
o kwotę 150.000 zł, 
- zwiększyć wydatki w dziale 921 rozdz. 92118 dotacje dla instytucji kultury (Muzeum) o kwotę 
150.000 zł. 
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Uzasadniając swój wniosek oznajmił, że Muzeum Powiatowe w Nysie jest jedyną instytucją 
kulturalną zarządzaną przez Powiat Nyski. Obecny poziom dofinansowania tej jednostki jest 
niewystarczający. Dlatego mając na uwadze status tej jednostki wśród wielu instytucji kultury 
podobnego poziomu jak i wykonywaną ogromną pracę całego zespołu i szanując zaangażowanie 
pracowników wnioskuje o taką zmianę.  
Dodał ponadto, że w tej jednostce zaczyna następować spłaszczanie płac. Coraz większy jest 
problem z zatrudnieniem specjalistów, ponieważ płace są tam  bardzo niskie.  
Zwrócił ponadto uwagę, że mamy wystarczające środki na promocję i mamy rok wyborczy, więc 
będzie taki okres, kiedy nie trzeba będzie tak dużo środków na promocję. Podkreślił także,  
że według niego Muzeum jest miejscem, w którym ta promocja Powiatu Nyskiego jest ogromna.  
Te  wydarzenia, które były organizowane przez ostatnie dwa lata, były na bardzo wysokim 
poziomie. Dlatego warto pokazać naszą dobrą wolę i pokazać jak szanujemy tę jednostkę którą 
finansujemy.  
 
Radna Bożena Lewińska oznajmiła, że chciałaby zwrócić uwagę na jedną pozycję w budżecie. 
Przez całą kadencję upominała się o remont drogi do Sowina. Starosta kilkukrotnie był na 
spotkaniu z mieszkańcami, potem tych spotkań unikał. W obecnym projekcie budżetu tych 
pieniędzy nie ma zarezerwowanych. To jest co najmniej żenujące, tym bardziej biorąc pod 
uwagę to, że powiat zwracał 2 mln zł za niezrealizowaną drogę do Włodar. Można było te 
pieniądze wydatkować znacznie lepiej, albo przewidzieć w tym projekcie. W związku z tym 
oznajmiła, że będzie przeciwko temu projektowi budżetu. 
 
Radny Piotr Piekarski złożył następujący wniosek: 
 
- zmniejszyć wydatki z działu 750 administracja publiczna, rozdz. 75075 - promocja j.s.t.  
o 50 000 zł z przeznaczeniem na wymianę pieca węglowego na piec zasilany gazem  
w ZS w Paczkowie w rozdziale 80120 § 6050. 
 
Uzasadniając wniosek oznajmił, że wymiana tego pieca przyczyni się w znacznym stopniu do 
zmniejszenia zanieczyszczenia powietrza, co w dzisiejszych czasach jest sprawą priorytetową. 
 
Jako kolejny złożył wniosek o: 
 
przesunięcie kwoty 500 000 zł zaplanowanej w budżecie na 2024 r. w rozdziale 75818 rezerwy 
na wzrost cen energii z przeznaczeniem na remont budynku w Paczkowie przy ul. Kopernika 11 
w rozdziale 85595 § 4270 
 
Wyjaśnił, że wniosek ten składa wychodząc naprzeciw Panu Staroście Nowakowskiemu, który 
publicznie złożył deklarację remontowania obiektu w Paczkowie, umownie nazwanego Domem 
Dziecka i publicznie gwarantował zabezpieczenie środków w wysokości 1,5 mln zł.  Stwierdził 
następnie, że w jego ocenie, po analizie dokumentów, które otrzymał, w 2020 roku zapadła 
decyzja nieformalna o likwidacji tego Domu Dziecka i później konsekwentnie była realizowana. 
Radny wyraził uznanie za wybudowanie nowych obiektów i zaznaczył przy tym, że nie jest 
przeciwko dobru dzieci. Jednak jak dodał, należało w cywilizowany sposób przygotować 
społeczeństwo Paczkowa do decyzji o zamknięciu tamtejszej placówki.  
Według radnego, z analizy dokumentów otrzymanych od Zarządu, jak i od Burmistrza Paczkowa, 
wynika, że Burmistrz o tym fakcie dowiedział się w 2020 r. z Nowin Nyskich, o czym też napisał 
do Zarządu Powiatu, nie uzyskując żadnej odpowiedzi. Natomiast o uchwale, która zapadła  
14 listopada, dowiedział się od niego. Chociaż Starosta konsekwentnie w nielicznych pismach,  
pisał, że na bieżąco będzie Burmistrza o wszystkim informował. W 2023 r. w kwietniu, maju, 
sierpniu wyrażając troskę o skonstruowanie siatki pracy nauczycieli Burmistrz pytał Starostę,  
co z Domem Dziecka. Starosta przekazywał informacje, że będzie informował o tym na bieżąco.  
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W następnej kolejności radny złożył wniosek w sprawie: 

zabezpieczenia w ramach działu 750 administracja publiczna w wydatkach na promocję powiatu 
w rozdz. 75075 kwoty 6000 zł (po 3000 zł na współorganizację VIII Konferencji Pszczelarskiej 
„Apiterpia w codziennej praktyce” oraz X Konferencji Pszczelarskiej „Współczesne 
uwarunkowania pszczelarstwa  - dokąd zmierzamy). 

 Jako kolejny złożył wniosek w sprawie: 
 
zabezpieczenia wydatków w kwocie 20.000 zł na wsparcie organizacji przez Gminę Paczków 
Aeropikniku Balonowego w ramach środków ujętych w dziale 750 administracja publiczna, 
rozdz. 75075 - promocja j.s.t 
  
Radny zaznaczył, że jest to jedna z większych imprez w regionie o zasięgu ogólnopolskim, 
promująca region, powiat, w której uczestniczą również goście z zagranicy i która wpisuje się 
wręcz idealnie w promocję powiatu nyskiego. Przy okazji zasugerował, że zasadne byłoby, aby  
w tym okresie wystawić stoisko promujące walory powiatu nyskiego.  
 
Radny Czesław Biłobran spytał Panią Skarbnik czy w budżecie są środki przewidziane na 
waloryzację płac w administracji samorządowej. Z tego, co mu powiedziano, to będą, bo Rząd 
przewiduje podwyżki dla budżetu. W związku z tym chciałby się dowiedzieć z jakich to środków 
będą te podwyżki, bo np. kiedy są waloryzowane płace w oświacie, to idzie za tym zwiększenie 
subwencji. Spytał czy w przypadku podwyższenia płac dla administracji, budżetówki, rządzący 
nie mają na myśli administracji rządowej. Dodał, że boi się wręcz, że będziemy mieli mniejsze 
dochody, dlatego że, pójdą kolejne zwolnienia z podatków podobnie jak to miało miejsce za 
poprzedniego Rządu, który robił działania populistyczne, co wpływało na mniejsze dochody 
powiatów. Stwierdził, że nie mówi o zwiększeniu wskaźników, ale trzeba byłoby przynajmniej 
uwzględnić inflację. Niewątpliwie nie możemy dzisiaj powiedzieć, że jesteśmy bogaci, jak 
byliśmy kiedyś. Jesteśmy coraz bardziej biedni. Dlatego pyta, czy są środki, z jakich źródeł będą 
te regulacje w administracji publicznej, bo tam zaczyna się dziać tragedia.  
 
W dalszej kolejności radny stwierdził, że nie stać nas na remontowanie pustostanów. Dlatego 
wnioskuje o zmniejszenie wydatków na remont budynku ul. Kopernika 11 w Paczkowie  
(w rozdziale 85595 § 4270) z przeznaczeniem na modernizację budynków Szpitala ZOZ w Nysie 
(rozdział 85511 § 6220).  
 
Radny stwierdził, że liczy na to, że rozpocznie się rzetelna dyskusja między Burmistrzem,  
a Starostą i może Burmistrz na przykład zechce przejąć ten obiekt, np. na DPS. Stwierdził, że nie 
zgadza się na używanie określenia Dom Dziecka, bo tam nie ma Domu Dziecka, bo nie ma dzieci. 
Według radnego niedługo spotkamy się z problemem, szkoły w Paczkowie. Nikt o tym nie mówi, 
tylko udaje, robi jeden z drugiego idiotę, że będzie wszystko fajnie. Nie będzie. Na 160 dzieci  
w Paczkowie, które ukończyły szkoły podstawowe, udało nam się stworzyć klasę na 18 – 20 
osób. Jeśli za rok, 27 dzieci skończy tam szkołę podstawową, to ile my klas w tym naszym liceum 
utworzymy. Każdy udaje, że będzie fajnie, bo idą wybory. Tylko problem polega na tym, że 
wyborców też nie można oszukiwać. Trzeba im mówić prawdę. Nie trzeba podejmować uchwał 
o dyskryminacji i wykluczeniu komunikacyjnym gminy Paczków, bo 98% miejscowości objęte 
jest komunikacją publiczną, nie ma takiej drugiej gminy jak Paczków, gdzie tyle autobusów i tyle 
kursów jest robionych przez Pana Starostę. Artykuł 7 ustawy o samorządzie gminnym mówi, że 
za komunikację publiczną na terenie gminy odpowiada Rada Gminy i Burmistrz, a nie Starosta. 
Trzeba się uderzyć we własne piersi i trzeba się za tą robotę wziąć, a nie podejmować uchwałę 
 i zrzucać wszystko na Starostę. Tak samo tutaj padł taki wniosek dotyczący komunikacji między 
powiatami. To jest rola Pana Marszałka. Mam nadzieję, że tam się też tak uda to zrobić  
i będziemy jeździć. Dzisiaj czeka Wrocław. Padło takie hasło i też nad tym pracujemy. Potrzebne 
jest porozumienie dwóch samorządów. To nie są łatwe spawy.  
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W dalszej kolejności radny odnosząc się do planowanych prac remontowych w budynku przy  
ul. Kopernika w Paczkowe stwierdził, że remontujemy pustostany. Robimy z siebie i z ludzi 
idiotów i mówimy, że tam będzie Dom Dziecka. Nie będzie, długo jeszcze nie będzie Domu 
Dziecka, chyba że zaczniemy przyjmować dzieci z Polski. A my mamy służyć naszym 
mieszkańcom, naszej małej ojczyzny, a nie całej Polsce. Dzisiaj już nasze szpitale pełnią taką 
funkcję, że nie leczymy mieszkańców powiatu nyskiego, tylko mieszkańców powiatów 
ościennych.  
W dalszej kolejności stwierdził, że przy głosowaniu radni nie powinni się kierować tym czy 
znalazł się w nim jakiś chodnik czy droga. Nie można z takiego powodu storpedować całego 
budżetu.  
 
 Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz oznajmiła, że jeżeli Rząd mówi o podwyżce  
w budżetówce, nie ma na myśli samorządów. To są instytucje rządowe typu policja, wojsko, 
straż pożarna i inne. Natomiast my musimy w ramach własnego budżetu wygospodarować sobie 
środki na podwyżki. W założeniach do projektu budżetu nie ma wzrostu wynagrodzeń 
aczkolwiek są duże wzrosty w wynagrodzeniach ponieważ w tym roku były dwie podwyżki  
i trzeba zabezpieczyć ich roczny skutek. Jeżeli chodzi o środki na podwyżki to w tym roku 
dostaliśmy wyrównanie z PIT-u ponad 6 milionów i będzie nadwyżka. I teraz to Zarząd może 
wystąpić do Rady, a Rada może się zgodzić na przerzucenie tych środków na wzrost 
wynagrodzeń. Czekamy na ostateczne informacje o środkach z budżetu państwa, bo  
w międzyczasie zmienił się Rząd i chcemy potwierdzenia, że w budżecie Państwa mamy 
zagwarantowane te środki, które w projekcie budżetu dostaliśmy. Jeżeli tak będzie, to  
w nadwyżce będą środki na jakąś pomoc dla ZOZ-ów ok. 5 mln zł i ewentualnie na podwyżki 
wynagrodzeń dla pracowników. Ponieważ to będzie w nadwyżce o tym zdecyduje Rada, jeżeli 
Zarząd w ciągu roku złoży taki wniosek.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że radny Cz. Biłobran nie sprecyzował dokładnie swojego 
wniosku do projektu budżetu. Oznajmił, że po dyskusji ogłosi przerwę, aby wspólnie z Panią 
Skarbnik doprecyzować te wnioski.  
 
Radny Daniel Palimąka podziękował na wstępie, że po trzech latach batalii w projekcie budżetu 
znalazło się zadanie dotyczące przebudowy niebezpiecznego odcinka ulicy Długosza i ulicy 
Prusa w Nysie. Przypomniał, że temat dotyczący przebudowy ulicy Prusa zapoczątkował 
Starosta A. Fujarczuk. Dodał przy tym, że szkoda, że nie kontynuujemy działań, aby osiedle 
południe było bezpieczne i żeby faktycznie te ścieżki pieszo-rowerowe wyglądały jak trzeba. Na 
szczęście teraz to nastąpi. Będzie zrobiona dokumentacja i z pieniędzy europejskich uda się to 
zadanie zrealizować.  
Kontynuując stwierdził, że budżet zazwyczaj posiada jakieś priorytety, których niestety on nie 
widzi. Takimi priorytetami według niego powinny być zdrowie, bezpieczeństwo  
i edukacja. Ten budżet bardziej wygląda na budżet chaosu. Kompletnie zapomina się w nim  
o gminie Paczków. Również gmina Korfantów, z której pochodzi Starosta jest zapominany. 
Według radnego nie daje on nadziei na zrównoważony rozwój. Jest to budżet, który zwija pewne 
gałęzie. Na pewno nie jest budżetem inwestycyjnym. Na plus natomiast należy wskazać to, że 
udało się ograniczyć zadłużenie.  
Radny spytał następnie czy budżecie zapisano kwotę na zwrot dotacji za „Włodary”. Zdaniem 
radnego zatrważające jest to, że doprowadzamy do takiej sytuacji. Podsumowując stwierdził, że 
w przedstawionym projekcie nie znajduje żadnych priorytetów działalności tego Zarządu  
i będzie głosował przeciwko.  
 
Radna Jolanta Barska stwierdziła, że ma wątpliwość czy w projekcie znalazł się prawidłowy 
zapis dotyczący ulicy Prusa i Długosza. Dodała, że był to wniosek Komisji Bezpieczeństwa  
i Infrastruktury i intencją komisji było to, aby wykonać dokumentację projektową budowy drogi 
i chodnika, nie tylko samego chodnika.  
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Jacek Chwalenia stwierdził, że była podnoszona sprawa ul. Długosza i ona miała być połączona 
rzeczywiście z ulicą Komisji Edukacji Narodowej. Tam chodzi o stworzenie projektu, bo jedna i 
druga droga była robiona. Jeśli chodzi o ul. Długosza to tam jest dużo większy problem 
dotyczący projektowania, bo tam jest słupy do przeniesienia etc., etc.  
W dalszej części wystąpienia zwrócił uwagę, że w budżecie mamy zaplanowane ok.  
10 mln zł na „Aleksandrówkę” , tymczasem kiedy pytał  Zarząd o przeznaczenie tego obiektu 
Zarząd nie potrafił odpowiedzieć. Podobnie według radego jest z pieniędzmi przeznaczonymi na 
budynek Domu Dziecka w Paczkowie.  
Następnie poruszył temat wymiany pieca w budynku ZS w Paczkowie. Przypomniał, że  
w tej sprawie trzy razy zgłaszał interpelacje. Dodał, że jest to kolejny przykład tego jak 
traktowany jest Paczków. Zaznaczył, że w ochronie środowiska mamy 1 mln zł i wydaje mu się, 
że w ramach tych środków można byłoby ująć to zadanie.  
Radny oznajmił w następnej kolejności, że mamy zarezerwowane 4 mln zł dla ZOZ-u w Nysie. 
Stwierdził, że te pieniądze nie wiele nam dadzą. Stwierdził też, że bardzo zaskakująca jest dla 
niego opinia RIO. W poprzednich latach mieliśmy opinię RIO z zastrzeżeniami. Dodał, że 
faktycznie nastąpiło zmniejszenie zadłużenia, ale to wynika z tego, że rzeczywiście dosyć duże 
środki wpłynęły jeszcze w tym roku. Trzeba jednak przy tym mieć na uwadze co się dzieje  
w jednym i w drugim zoz-ie. 
Kolejny wątek jaki poruszył radny w swoim wystąpieniu dotyczył Zespołu Szkół w Paczkowie. 
Stwierdził, że każdego roku powtarzał i mówił o sytuacji w tej szkole. Trzeba było rozmawiać. 
Niestety Zarząd jakby o tym zapomniał i nie doszedł do żadnego porozumienia z Burmistrzem 
Paczkowa. Tak naprawdę dzisiaj jakbyśmy podstawili trzy autobusy pod szkołę w Paczkowie,  
to wszystkie dzieci jesteśmy w stanie przewieźć, do Nysy. Taki kierunek, jest nieunikniony.  
Radny zaapelował, aby nie udawać i nie łudzić ludzi w Paczkowie odnośnie Domu Dziecka,  
że ten 1 mln zł na ten budynek, to wystarczy. Powiedzmy sobie szczerze 1 mln zł, to na wymianę 
dachu wystarczy. Tak naprawdę na remont tego budynku i przystosowanie go do jakichkolwiek 
innych zadań, to będą już dziesiątki milionów. Więc powiedzmy sobie szczerze, ten 1 mln zł to 
jest pomysł, który zrodził się w nocy, dlatego że wybuchła afera. ale to naprawdę nic nie pomoże. 
My dzisiaj powinniśmy jasno powiedzieć, albo rozmawiać z Burmistrzem Paczkowa,  
co będziemy robić z tym budynkiem. 
 
Wiceprzewodnicząca Maria Żukowska-Jacykowska stwierdziła, że mamy przed sobą 
przedstawiony bardzo dobry projekt uchwały budżetowej na 2024 rok, jak również bardzo 
dobrą uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2038.  
co potwierdzają wcześniej już przeczytane opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, która 
pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty. W naszym projekcie uchwały budżetowej 
mamy przewidziane rekordowe środki na inwestycje – 44.200.000 zł złotych, z czego około  
25 mln złotych, to są środki z dofinansowania rządowych programów i programu inwestycji 
strategicznych Polski Ład, jak i również środki z programu odbudowy zabytków. Ponad 5 mln zł 
to są środki stanowiące dofinansowanie z Unii Europejskiej, do inwestycji o równowartości 
ponad 12 mln zł. Pod względem inwestycji, pod względem rozwoju jest to świetny budżet. 
Przewidziany deficyt na koniec 2024 roku to jest 6,5 mln zł. Analizując sytuację, na przestrzeni 
ostatnich lat widoczny jest duży spadek deficytu. Można zanotować też nadwyżkę budżetu 
operacyjnego. Jest to jeden z najważniejszych wskaźników finansowych, świadczących o sytuacji 
finansowej jednostki samorządu terytorialnego. Musimy stwierdzić, że ta nadwyżka jest 
przewidziana w wysokości 7,7 mln zł. W poprzednich latach zdarzało się, że ta nadwyżka 
finansowa nie występowała. Nadwyżka to również wskaźnik, który potwierdza dobrą sytuację 
finansową jednostki i daje możliwości finansowania nowych inwestycji lub spłaty wcześniej 
zaciągniętych zadłużeń. Także to jest kolejne potwierdzenie, na to, jak dobrze jest sporządzony 
ten budżet i jak poprawia się sytuacja finansowa szpitala, naszego Starostwa. Spada zadłużenie  
i to jest również bardzo dobry sygnał. Oczywiście można mieć uwagi, co do inwestycji, każdy ma 
tutaj swoje pomysły, ale podsumowując, analizując projekt uchwały budżetowej na 2024 rok, jak 
i również analizując uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na 2024-2038, mając 
również na uwadze pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, bez żadnych uwag 
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musimy jednoznacznie stwierdzić, że ten budżet jest bardzo dobry. Bardzo dobrze rokuje i ma 
nadzieje, że będzie realizowany zgodnie z zamierzeniami.  
Podsumowując Wiceprzewodnicząca M. Żukowska-Jacykowska podziękowała Staroście, 
Zarządowi, Pani Skarbnik jak i również pracownikom za opracowanie projektu budżetu.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz zabierając głos zwrócił uwagę, że opinia RIO w sprawie projektu 
budżetu jest pozytywna. Dodał, że jednostkowa sytuacja nie może decydować o tym, czy ten 
budżet się podoba, czy nie. Radni ślubowali, że będą dbać dobro całego powiatu, a nie tylko 
patrzeć na chodnik w tej czy tamtej miejscowości. W następnej kolejności zwrócił uwagę,  
że radny P. Piekarski zgłosił wnioski o przesunięcie środków na konferencje pszczelarskie  
i aeropiknik balonowy. Zaznaczył, że te imprezy mają być sfinansowane promocji. Więc nie 
rozumie jak można przesunąć środki z promocji aby dofinansować dane wydarzenie. Dodał,  
że wnioski na dofinansowanie imprez promocyjnych składane są do 31 grudnia i następnie 
Zarząd podejmuje decyzje o ich podziale.  
Kontynuując stwierdził, że „mamy budżet taki, jaki mamy. Staraliśmy się go naprawdę 
obiektywnie w miarę podzielić, w zależności od sytuacji. Ja się tutaj nie do końca zgadzam  
z panem Danielem, bo od roku Marszałek obiecuje pieniądze z Subregionu na drogę, którą 
chcemy zrealizować wraz z Nysą, to jest skrzyżowanie Długosza z ulicą Orzeszkową. Od roku 
jeździmy, mamy prezentację, ile to pieniędzy będzie. Jesteśmy gotowi. Jeżeli tylko te pieniądze 
będą, to ten ciąg komunikacyjny będzie realizowany”.  
W dalszej kolejności zwrócił uwagę, że jakby nie patrzeć, te dotacje, inwestycje, które są 
zaplanowane, to są ona z Polskiego Ładu. Dofinansowanie tych inwestycji w niektórych 
przypadkach to 98%, średnio wychodzi ok. 86%. Na zadania związane z edukacją włożyliśmy  
w tym roku ok. 36 mln zł i stan naszej edukacji naprawdę radykalnie się poprawił.  
Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo, to droga, która została obrana idzie w dobrym kierunku. 
Współpraca z policją, z strażą, z OSP układa się dobrze.  
Następnie poruszył kwestię dotycząca „zdrowia”. Oznajmił, że za parę dni będzie nowy dyrektor 
ZOZ w Nysie. Dodał, że liczy na to, ze wspólnie z radą społeczną zostaną obrane kierunki, które 
będą realizowane.  
Odnosząc się do kwestii ZS w Paczkowie stwierdził, że każdy wiedział, że dojdzie do takiego 
momentu tąpnięcia, gdzie w tej szkole, będzie tyle dzieci, ile będzie.  
Podsumowując wypowiedź, Starosta zwrócił ponownie uwagę, że projekt budżetu został 
zaopiniowany pozytywnie. Są w nim zadania na kwotę 44 mln zł. Ma zabezpieczenie  
w pozostałych swoich częściach. W związku z czym prosi o jego przyjęcie.  
 
Radny Czesław Biłobran zwracając się do Starosty stwierdził, że kiedyś siedział na jego miejscu  
i musiał się tłumaczyć z wielu rzeczy. Dlatego chciałby mu udzielić rady, aby słuchać, 
przyjmować, bo decyzje i tak należą do rady. Rekomendować pewne rozwiązania, które Zarząd 
proponuje, ale nie krytykować. 
Przypomniał następnie, że dawniej też przeznaczaliśmy środki na promocję, ale były one  
w części wydzielone na pewne zadania, które były pewne. Była przyjęta tzw. „korona powiatu”, 
jeśli chodzi o imprezy, tj. Festiwal Ognia i Wody, Lato Kwiatów w Otmuchowie, Festiwal  
w Paczkowie, Kropka w Głuchołazach, Waserball w Korfantowie. Na te wydarzenia 
przeznaczaliśmy z tych pieniędzy na promocję 100 tys. zł, po 20 tys. zł dla każdej imprezy. 
Wtedy radni wiedzieli, że to jest pewne, bo to zostało zapisane lub powiedziane. Dzisiaj 
głosujemy za promocją, ale tak naprawdę nie wiemy o tych szczegółowych kierunkach.  
Zwrócił następnie uwagę, że radny J. Chwalenia krytykował promocję powiatu poprzez 
informowanie. Stwierdził, że jego zdaniem jest to bardzo ważna rzecz, bo biuletyny informują 
ludzi o wielu sprawach.  
Odnosząc się do uwag radnych dotyczących dyskryminowania gminy stwierdził, że jako 
Staroście zarzucano mu na przykład dyskryminację w obszarze infrastruktury drogowej. 
Tymczasem jeśli dana gmina ma 40 kilometrów dróg, a inna 130 kilometrów dróg powiatowych 
i programy celują pieniądze na komunikację transgraniczną, no to gdzie mieliśmy budować te 
drogi. Często były to środki celowane. Radny stwierdził, że będzie rekomendował budżet, nawet 
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jeśli jego poprawka nie przejdzie. Zaznaczył, że budżet w każdej chwili można zmienić. To jest 
tylko pewna wizja i plan. I tu pan Starosta dobrze zauważył, że po wyborach to się zmieni. 
Dzisiaj jest taka koncepcja, taka wizja. Nie jest nam dane, że na bieżąco pracujemy nad tym 
budżetem, ale funkcjonowanie bez budżetu też jest trochę niemożliwe, więc dobrze się 
zastanówmy i niech to będzie takie „podejmiemy, a potem będziemy go poprawiać”. Radny 
odnosząc się następnie do wypowiedzi Starosty który zachwalał sytuację w oświacie stwierdził, 
że być może jest wyższy poziom kształcenia ale w obszarze pensji nauczycieli nie jest dobrze. 
Straty, jakie powiat przynosi, jakie mamy między subwencją a wydatkami, wynoszą kilka 
milionów złotych już. Mówienie, że to się poprawiło, bo wybudowano halę sportową, nie jest 
prawdą bo tych hal, boisk się budowało wiele.  
Dzisiaj problemem, który przed nami stoi jest depopulacja i drastyczny spadek ilości młodzieży. 
Nie da się utrzymać tej sieci w takim kształcie, jakim ona jest. Przypomniał, że były protesty 
przeciwko likwidacji szkoły w Biechowie.  Wówczas tłumaczył, że przyszły takie czasy, że 
Biechów się nie utrzyma. Burmistrz Otmuchowa przejął liceum, prowadzi je do dzisiaj, ale z kolei 
Burmistrz Głuchołaz, który też przejął liceum, po roku je zamknął, bo uznał, że to nie ma sensu. 
Tutaj nie trzeba działać tak politycznie. Świat się zmienia. Być może niedługo szkoły będą 
powiązane ze sztuczną inteligencją, będziemy podłączeni do jakichś czipów i w ogóle nie będzie 
szkół, a my dalej uważamy, „musi być”, „u nas musi być Dom Dziecka”. Nie musi. Dzieci niech 
będą u mamy i taty. To, co koleżanka mówi, systemy wsparcia rodzin, a nie w domach dziecka. 
Należy podziękować Staroście, że wybudował cztery nowe obiekty i te dzieci na pewno są 
zadowolone.  
Mój wnuczek wolałby mieszkać w Nysie, bo tu np. jest łatwiejszy dostęp do kultury, większe 
środowisko młodzieży, większe możliwości, sport, rozwój. Upieranie się, że u mnie musi być 
szkoła i zatrzymywanie dzieci w takich małych ośrodkach, to jest też w pewnym sensie robienie 
im krzywdy. Niech Burmistrz Paczkowa powie, że chce, tak jak Burmistrz Otmuchowa prowadzić 
tą szkołę. Nie będziemy przeciw. Ale nie może być tak, że nie ma pierwszych klas, bo nie ma 
chętnych. Czy mamy zmuszać dzieci, żeby one szły do tej szkoły. Tego się po prostu nie da zrobić. 
Trzeba trochę rozsądnie myśleć a nie politycznie. Tych dzieci nie ma, które pójdą do tej szkoły. 
Jak z ludźmi się porozmawia, to dla nich są inne rzeczy ważne. Nie mają na chleb, energia 
drożeje, nie mają jak dojechać, nie mają opieki medycznej, na lekarza muszą czekać dwa lata.  
To są problemy, które ludzi dotykają. Dzisiaj gdyby zrobić referendum, to ciekawe, ile procent 
mieszkańców byłoby za tym, że musi być Dom Dziecka gdzie jest 6 miejsc pracy, albo mieszkania 
chronione. Tam trzeba dołożyć 10 mln zł.  Za to można 10 willi wybudować po milionie złotych. 
Po co 10 mieszkań robić chronionych, można wybudować 10 domków. To jest po prostu bez 
sensu. Drogi budynek, tam konserwator na tym „łapę położy” i będą poważne problemy.  
 
Radny Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi Starosty stwierdził, że Marszałek nie 
przekazał dotąd pieniędzy ponieważ Rząd reprezentowany przez Starosty partyjnych kolegów 
blokował te pieniądze. Chwila moment i one wiosną ruszą. Dlatego fajnie, że będziemy mogli 
mówić, że wspólnie realizujemy takie duże przedsięwzięcie.  
Nawiązując ponownie do projektu budżetu stwierdził, że bardzo dużo mówi się  
o obywatelskości i partycypacji. Niektóre powiaty w Polsce, w województwie opolskim także,  
z roku na rok przeznaczają większe pieniądze dla organizacji pozarządowych. Samorząd 
województwa w tym roku przeznacza 25 mln zł, w przyszłym 25 mln zł na organizacje 
pozarządowe, gdzie województwo dolnośląskie dla organizacji pozarządowych, będąc cztery 
razy większe, przeznacza około 16 mln zł. Więc zapotrzebowanie i obywatelskość  
w województwie opolskim kwitnie. Dlatego uważa, że my powinniśmy na poziomie samorządu 
powiatowego również zwiększać możliwości dotowania organizacji pozarządowych  
i stowarzyszeń. Mamy tylko te same, które były od lat wspomagane. Jeżeli mówimy  
o organizacjach sportowych, to są to kwoty bardzo małe i one są na tym samym poziomie od lat. 
Jeżeli mówimy o Odnowie Wsi, to ona ma tą samą kwotę praktycznie od lat. A gdzie są inne 
organizacje zajmujące się kulturą, zajmujące się właśnie popularyzacją sportu tego na 
najniższym poziomie, gdzie są organizacje związane z OSP. Dlaczego my tak szczyciły się, że 
mamy zarząd powiatowy OSP i współpracujemy z nim. Dlaczego nie możemy przeznaczyć 150 
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tysięcy zł na 15 grantów dla właśnie OSP z naszego powiatu na zakup sprzętu. Tam są ciągle 
niespożyte potrzeby. To jest uwaga na przyszłość. 
 
Radny Piotr Piekarski stwierdził, że zgłaszając swój wniosek zrobił to świadomie i celowo, żeby 
mieć gwarancję wpisania środków w ramach promocji, bo nie chodziło mu o to, żeby 
występować o dotację. Dodał, że na Komisji Bezpieczeństwa był zapewniany, że nie ma 
możliwości dedykowania, personalizowania środków na remont Domu Dziecka w Paczkowie. 
Następnie pojawiła się autopoprawka, w której jednak jest spersonalizowane działanie,  
tj.  remont Domu Dziecka w Paczkowie na kwotę 1 mln zł.  
Kontynuując radny stwierdził, że 800 tys. zł na promocję to dla niego jest zatrważająca kwota. 
Powiat Kłodzki żyjący głównie z promocji i z turystyki wydał w ciągu pięciu lat niecałe 700 tys. 
zł na promocję. Tymczasem Powiat Nyski 4,5 mln zł.  
W następnej kolejności odnosząc się do wniosku w sprawie zwiększenia środków na remont 
Domu Dziecka stwierdził, że celowo wnioskuje o te środki. Znaczył, że to nie on obiecał 
publicznie 1,5 mln zł na remont Domu Dziecka w Paczkowie. Stąd ten wniosek, aby Zarząd nie 
miał problemu z szukaniem środków.  
Nawiązując do kwestii marginalizacji oznajmił, że sporządził zestawienie z 5 lat w zakresie 
wydatków na drogi powiatowe. Łącznie wydatkowano ok. 90 mln zł z czego gmina Paczków 
przez 3 lata dostała 0 złotych i raptem w przeciągu 2 lat 460 tysięcy. To jest 0,55% budżetu. Przy 
czym pod względem ilości kilometrów dróg gmina Paczków jest trzecia od końca. Czyli gminy, 
które mają mniej kilometrów dróg powiatowych, dostały dużo więcej środków, bo następna 
gmina ma 1,2% środków. Te cyfry mówią same za siebie.  
Dodał, że nie interesują go animozje między Starostą, a Burmistrzem Paczkowa. To są środki 
publiczne i powinny być racjonalnie i proporcjonalnie rozdawane. To, że Starosta się lubi czy nie 
lubi z danym burmistrzem, to powinno zejść na drugi plan.  
Przy okazji zwrócił też uwagę, że na 5040 wyborców, którzy głosowali w 2018 roku, 2980 
mieszkańców Paczkowa oddało głosy na obecnie rządzącą koalicję w powiecie, z czego 1023 na 
Prawo i Sprawiedliwość. 20% wyborców oddało głos na Prawo i Sprawiedliwość, a 59% 
wyborców oddało głosy na koalicję rządzącą. W związku z tym to są zobowiązania wobec 
mieszkańców które należy realizować.  
 
Wicestarosta Damian Nowakowski zwrócił uwagę, że radny P. Piekarski podaje akurat kwoty 
przeznaczone na remont dróg w gminie Paczków na dzień dzisiejszy. Tymczasem w budżecie na 
rok 2024 wpisana jest przebudowa ronda na ulicy Sienkiewicza na kwotę 3,5 mln zł. Plus do 
tego mamy jeszcze drogę Trzeboszowice-Wilamowa na kwotę około 600 tys. zł. Łącznie ok. 4,1 
mln zł w końcu maja.  
 
Radny Piotr Piekarski zwracając się do Wicestarosty D. Nowakowskiego stwierdził „ja nie 
rozmawiam o tym, co będzie, bo o tym, co będzie, to Pan już obiecał w gminie Paczków na sesji 
Rady Miasta, co w grudniu się wydarzy. Jak Pan pięknie wyda 1,5 mln zł i otworzy, czy Zarząd 
nowy otworzy Dom Dziecka. Więc nie rozmawiajmy o tym co będzie, bo żeby się to zdarzyło i te 
cztery miliony złotych z groszem, o których Pan mówi, zostały przypisane, że zostały 
wyremontowane w Paczkowie, muszą się odbyć przetargi, muszą się te pieniądze znaleźć,  
bo w mojej ocenie te 12,8 mln zł, które zabezpieczyliście na całość zadania, jest za mało. Więc 
proszę mi nie mówić o tym, co będzie. Ja rozmawiam i przytaczam cyfry, które są faktami”. 
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz zwracając się do radnego P. Piekartskiego stwierdził, że co 
prawda są to małe pieniądze, ale jego wniosek jest nie w porządku w stosunku do innych 
organizacji, które składają wnioski i są na takim samym prawie.  Robienie wyjątków żeby były 
zabezpieczone na te imprezy, które Gmina Paczków chce zorganizować jest niepoważne. Ten 
sam schemat działania obowiązuje wszystkich. Dodał, że Burmistrz Paczkowa przez ostatnie 
dwa lata ani razu nie składał wniosku o dofinansowanie aeropikniku balonowego, choć miał 
takie prawo jak każdy inny. Podsumowując poprosił o przemyślenie w przerwie tego wniosku.  
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Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że nie zgadza się ze Starostą odnośnie wniosku radnego  
P. Piekarskiego, bo każdy wniosek składany przez radnych jest poważny i nie należy 
stygmatyzować, że to jest poważny lub niepoważny. Dodał, że przez dwadzieścia kilka lat był 
konsensus odnośnie wspierania przez Powiat dużych imprez, na które ściągały tłumy ludzi, nie 
tylko z powiatu nyskiego, ale i z zewnątrz. To była nasza promocja i to był konsensus 
wypracowany przez wiele, wiele lat. 
W dalszej kolejności radny stwierdził, że „skopaliśmy Paczków”. Przypomniał, że półtora roku, 
dwa lata temu  pytał o drogę. Przypomniał też, że oddaliśmy pieniądze, mimo że Paczków chciał 
dołożyć spore pieniądze. Mogliśmy mieć tam inwestycje za ok. 8 mln zł, a teraz Zarząd mówi  
o 4 mln zł. Dodał, że radny P. Piekarski trafnie podsumował pięcioletnią kadencję i pokazał, 
czego tam nie zrobiono.  
Kontynuując stwierdził, że dawniej mieliśmy swoje priorytety. Mówiliśmy bardzo często  
o Jarnołtówku, Pokrzywnej. To są takie miejsce, do których ściągają ludzie z całego kraju. Przez 
wiele lat mówiliśmy o remontach drogi, chodników w tych miejscowościach. Według radnego są 
takie rzeczy, na które powinniśmy zwracać uwagę.  
 
W dalszej kolejności odniósł się do wypowiedzi radnego D. Palimąki odnośnie wspierania 
organizacji pozarządowych. Stwierdził, że w tej kwestii miarkowałby się, bo wie jak są dzielone 
pieniądze w Urzędzie Marszałkowskim. Swego czasu miał okazje uczestniczyć w pewnym 
projekcie, który nie został przyjęty, ale prawie taki sam projekt złożony przez inną organizację 
otrzymał wsparcie. Jeśli zaś chodzi o Odnowę Wsi, to przez kilkanaście lat odnowiliśmy masę 
wsi, począwszy od świetlic, wyposażenia, siłowni zewnętrznych. Natomiast w przypadku OSP, to 
bardzo często mają one lepsze wyposażenie niż Państwowa Straż Pożarna.  
 
Radny Daniel Palimąka odparł, że często bywa w OSP  i zna ich potrzeby. Zaznaczył, że dzisiaj 
Straż Pożarna pełni nie tylko rolę związaną z ratowaniem życia, ale też pełni funkcje społeczne, 
kulturalne, i inne. Nie zawsze środki zabezpieczone przez wójtów burmistrzów są wystarczające. 
Są jednostki jak. np. OSP Łąka, które jeżdżą starym samochodem.  
 
Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że jesteśmy w punkcie dyskusja nad budżetem i siłą rzeczy 
jesteśmy przy podsumowaniu pięcioletniej kadencji. Dodał, że po raz kolejny nie widzi  
w budżecie, abyśmy sięgali po środki unijne. Jako powiat przygraniczny możemy sięgnąć po 
środki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego Programu Interreg. Niestety po raz 
kolejny zostawiamy to z boku. Radny dodał, że ma przed sobą pismo Pana Starosty z czerwca 
ubiegłego roku, w którym to piśmie informuje Pan Hetmana Ołomunieckiego o tym, że nie jest 
zainteresowany wspólnym projektem, który po polskiej stronie miałby dotyczyć przebudowy 
drogi z Konradowa do Podlesia i do granicy państwa. Wszystkie samorządy gminne, powiatowe 
biją się o to, żeby jak najwięcej tych środków pozyskać, a Powiat Nyski stwierdza, że nie jest 
zainteresowany tymi środkami. Poza tym nie widać też żadnych działań w zakresie sięgania po 
środki, gdzie można dostać dofinansowanie w wysokości 80% środków kwalifikowanych 
inwestycji. To dotyczy zarówno tak zwanych dużych projektów, dużego Interregu, jak i małych. 
Poprawa bezpieczeństwa na pograniczu polsko-czeskim może być realizowana również  
z małych projektów. I tutaj aż się prosi.  Przykład Gościc, o którym przed chwilą była mowa 
gdzie nawet z tak zwanej „dwójki”, czyli projektów turystycznych, wytyczając jakiś szlak np.  
z Paczkowa do miejscowości Bila Voda przez Gościce, spokojnie można poprawić 
bezpieczeństwo na tamtejszej drodze. Wystarczy tylko chcieć, bo ten fundusz realizowany jest 
już od ponad 20 lat, dłużej niż jesteśmy w Unii, bo jeszcze były środki przedakcesyjne i zasady są 
dobrze znane. Jesteśmy na początku tak zwanej nowej perspektywy finansowej 2021-2027,  
a Pan Starosta już powiedział, że nie jest zainteresowany tymi środkami. Radny poprosił, aby 
zwrócić uwagę na Powiat Prudnicki. Jak wyglądają tamtejsze drogi przygraniczne:  Wieszczyna, 
Dębowiec. Niedługo będzie zrobiona trasa rowerowa z Jendrichova przez Dębowiec do 
Prudnika. Tam Starosta Roszkowski nie boi się sięgać po te środki, wie, że to są środki, które 
można wykorzystać jak najlepiej dla mieszkańców oraz tych, którzy przyjadą tutaj na 
wypoczynek.  
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Radny stwierdził, że z tych środków można byłoby np. wyremontować drogę w Jarnotówku  
i Pokrzywnej.  
 
Radny Kazimierz Rozumek zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady odparł, że nie ma już chętnych do dyskusji, więc nie ma potrzeby 
głosowania tego wniosku. Następnie Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach 
 
Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
 
Radny Jacek Chwalenia oznajmił, iż chciałby nieco zmodyfikować swój wniosek, a konkretnie 
źródło jego finansowania, tj.: 
 
zmniejszyć wydatki w rozdziale 75818 rezerwa na wzrost cen energii o kwotę 150.000 zł, 
- zwiększyć wydatki w dziale 921 rozdz. 92118 dotacje dla instytucji kultury (Muzeum) o 
kwotę 150.000 zł. 
 
Przewodniczący Rady  poddał następnie wnioski radnych do projektu budżetu pod głosowanie: 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmniejszenia wydatków w rozdziale 75818 rezerwa na wzrost cen energii o kwotę 150.000 zł i 
zwiększenia wydatków w dziale 921 rozdz. 92118 dotacje dla instytucji kultury (Muzeum)  
o kwotę 150.000 zł.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Czesław Biłobran, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (2) 
Kazimierz Rozumek, Janusz Zapiór 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek został przez Radę przyjęty.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zabezpieczenie wydatków w kwocie 20.000 zł na wsparcie organizacji przez Gminę Paczków 
Aeropikniku Balonowego w ramach środków ujętych w dziale 750 administracja publiczna 
rozdz. 75075 promocja j.s.t.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Anna 
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Ziółkowska-Woźny 
PRZECIW (9) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bożena Lewińska, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek został przez Radę przyjęty.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zabezpieczenia w ramach działu 750 administracja publiczna w wydatkach na promocję powiatu 
w rozdz. 75075 kwoty 6000 zł (po 3000 zł na dwa wydarzenia związane z konferencjami 
pszczelarskimi).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa 
Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
PRZECIW (6) 
Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Damian Wylężek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Bogdan Wyczałkowski, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek został przez Radę przyjęty.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
przesunięcia kwoty 500 000 zł zaplanowanej w budżecie na 2024 r. w rozdziale 75818 rezerwy 
na wzrost cen energii z przeznaczeniem na remont budynku w Paczkowie przy ul. Kopernika 11 
w rozdziale 85595 § 4270.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
PRZECIW (8) 
Jolanta Barska, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
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Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jacek Chwalenia, Bożena Lewińska, Janusz Zapiór 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek został przez Radę przyjęty.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmniejszenie wydatków z działu 750 administracja publiczna rozdz., 75075 promocja j.s.t.  
o 50 000 zł z przeznaczeniem na wymianę pieca węglowego na piec zasilany gazem w ZS  
w Paczkowie w rozdziale 80120 § 6050.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Piotr Bobak, Tomasz Jazienicki, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (4) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Paweł Szymkowicz, 
Janusz Zapiór 
BRAK GŁOSU (2) 
Adam Fujarczuk, Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmniejszenia wydatków w rozdziale 85595 § 4270 remont budynku ul. Kopernika 11 w 
Paczkowie z przeznaczeniem na modernizację budynków Szpitala ZOZ w Nysie rozdział 85511 § 
6220.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Janusz Zapiór 
PRZECIW (12) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Grażyna Bortniczuk, Zbigniew Karnaś, Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
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Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek nie został przez Radę przyjęty.  
 
h) głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Nyskiego na 2024 r. (załącznik nr 15 ) 
 
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką Zarządu oraz wnioskami 
przyjętymi przez Radę pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Nyskiego na 2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (7) 
Czesław Biłobran, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę. 
wniosek został przez Radę przyjęty.  
 
Ad 5 Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2024 r. (załącznik nr 16) 

 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2024 r.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 

Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Piotr Piekarski, Paweł Szymkowicz, 

Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 

Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 
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Daniel Palimąka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Grzegorz Samborski 

BRAK GŁOSU (1) 

Kazimierz Rozumek 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała  została przez Radę podjęta. 
  
b) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie (załącznik nr 17), 

 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała  została przez Radę podjęta. 
 
c) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi  

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024” 
(załącznik nr 18), 

 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nyskiego z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Kazimierz Rozumek 
NIEOBECNI (2) 
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Janusz Jaskot, Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała  została przez Radę podjęta. 
 
d) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz 

zatwierdzenia Programu naprawczego (za rok 2022) (załącznik nr 19), 
 
Głosowano w sprawie: 
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie oraz zatwierdzenia 
Programu naprawczego (za rok 2022),.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 12, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (12) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała  została przez Radę podjęta. 
 
e) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu 
naprawczego (za rok 2022) (załącznik nr 20), 

 
Głosowano w sprawie: 
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach oraz zatwierdzenia Programu naprawczego (za rok 
2022), 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, Paweł Szymkowicz, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała  została przez Radę podjęta. 
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f) wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 21), 
 

Radny Daniel Palimąka w imieniu klubów radnych Platformy Obywatelskiej oraz Razem dla 
Powiatu do składu Rady społecznej ZOZ w Nysie zgłosił kandydaturę Piotra Piekarskiego. 
Oznajmił, że kandydat kilkanaście lat pełnił funkcję członka rady społecznej wielkiej placówki 
uzdrowiskowej. Dodał, że jest przekonany, że będzie nie tylko dobrze reprezentował 
mieszkańców gminy Paczków w tym zakresie, ale przede wszystkim będzie pomocny nowej 
dyrekcji, a także panu Staroście jako organowi prowadzącemu ten szpital.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że radny D. Palimąka zgłosił swój wniosek za wcześnie, 
ponieważ dotyczy on zmian w kolejnym punkcie porządku sesji.  
 
Radca Prawny – Katarzyna Muszyńska wyjaśniła następnie że obecna uchwała dotyczy 
odwołania z funkcji przewodniczącego Rady Pana Artura Kamińskiego na skutek złożenia przez 
niego rezygnacji. Statut ZOZ w Nysie wskazuje, że rada społeczna liczy 9 członków, w tym 
przewodniczący, którym jest Starosta lub osoba przez niego wyznaczona. Pan Starosta na tę 
funkcję wyznaczył Pana Artura Kamińskiego. W przedmiotowej uchwale należy dokonać zmiany 
na stanowisku przewodniczącego, a w kolejnej, kiedy zwolni się miejsce po Panu P. Bobaku  
w momencie wyboru go przez Radę na przewodniczącego rady społecznej będzie można 
zgłaszać kandydatów do składu rady. Dodała, że jako kandydatkę do Rady wskazano Panią 
Danutę Korzeniowską.  
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że cieszy go fakt, że kandydatem na szefa rady jest 
przewodniczący Komisji Budżetu. Jego zdaniem połączenie tych dwóch funkcji będzie bardzo 
dobrym rozwiązaniem, szczególnie w sytuacji, jaką mamy dzisiaj w naszych placówkach 
medycznych. W związku z tym rekomenduje głosowanie za kandydaturą Pana Piotra Bobaka.  
 
Przewodniczący Rady zarządził następnie głosowanie: 
 
Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Bobak 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała  została przez Radę podjęta. 
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g) powołania członka do składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie 

(załącznik nr 22), 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w pierwszej kolejności odbędzie się głosowania nad 
zgłoszonymi kandydaturami. W pierwszej kolejności nad kandydatura Pani Danuty 
Korzeniowskiej, a w drugiej nad kandydaturą pana Piotra Piekarskiego. Osoba, która uzyska 
więcej głosów „za” zostanie wpisana jako kandydat do rady społecznej. W następnej kolejności 
zostanie przegłosowana uchwała w sprawie powołania członka do składu Rady Społecznej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie.  
Przewodniczący oznajmił, że Pani Danuta Korzeniowska wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Następnie spytał Pana P. Piekarskiego czy wyraża zgodę.  
 
Pan P. Piekarski odparł twierdząco. 
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pani Danuty Korzeniowskiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (3) 
Bożena Lewińska, Piotr Piekarski, Anna Ziółkowska-Woźny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Czesław Biłobran, Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Kazimierz Rozumek 
 
Głosowano w sprawie: 
kandydatury Pana Piotra Piekarskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
PRZECIW (3) 
Joanna Burska, Zbigniew Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Adam Fujarczuk, Danuta Korzeniowska, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Kazimierz Rozumek 
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Przewodniczący Rady oznajmił, że w wyniku głosowania kandydatem do składu rady społecznej 
została Pani Danuta Korzeniowska, która uzyskała większa ilość głosów „za”.    
 
W następnej kolejności Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie powołania członka do składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Nysie.  
 
Głosowano w sprawie: 
powołania członka do składu Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bożena Lewińska, Paweł Szymkowicz 
NIEOBECNI (3) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 
 
h) nabycia nieruchomości (załącznik nr 23) 

 
Radny Jacek Chwalenia oznajmił, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Spraw Regulaminowych, która zaopiniowała go negatywnie. Stwierdził, że zakup 
następnego budynku jest nieuzasadniony w sytuacji, kiedy nie potrafimy sobie poradzić z tymi, 
które mamy. Według radnego w najbliższym czasie możemy mieć problem z budynkiem ZS  
w Paczkowie. Dodał, że kupowanie budynku DPS w Korfantowie, mimo, że wydaje się to 
atrakcyjne budzi jego wątpliwości. W chwili obecnej mamy zawartą umowę dzierżawy tego 
budynku i tego całego terenu. Podsumowując stwierdził, że będzie głosował przeciwko nabyciu 
tej nieruchomości.   
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że w pierwszym momencie należał do kręgu osób, które 
miały poważne wątpliwości w kwestii zakupu przedmiotowej nieruchomości. Doszedł jednak do 
wniosku, że opieka nad osobami będzie niedługo jednym z poważniejszych problemów  
z którymi będziemy się borykać. Zaznaczył, że jest to zadnie powiatu, a tymczasem znaczna 
część usług świadczonych jest przez podmioty zewnętrzne. Dodał, że trudno jest sprawować 
pełny nadzór nad placówką, w sytuacji kiedy zleca się te usługi na zewnątrz. Stwierdził też,  
że DPS w Korfantowie to jedna z placówek prowadzonych przez Powiat i ma ona swoja markę. 
Niestety okazuje się, że nie jesteśmy właścicielem obiektów, w których placówka funkcjonuje.  
W trakcie wystąpienia zapytał czy właściciel obiektu, tj.  Zgromadzenie Sióstr  może w trakcie 
trwania umowy, użyczenia zbyć ten obiekt na rzecz innego podmiotu. Czy w takim przypadku ta 
umowa użyczenia odpłatnego z prawnego punktu widzenia będzie obowiązywać.. Bo jeśli nie,  
to przyjdzie nowy właściciel, odda Powiatowi poniesione nakłady minus amortyzacja i zażąda 
aby płacić czynsz np. 20- 25 tys. zł  miesięcznie.  
Kontynuując radny stwierdził, że rada przegłosowała 1 mln zł na remont pustostanu, a są 
wątpliwości czy odkupić i stać się właścicielem obiektu, który ma markę i jest bardzo, bardzo 
dobrze zarządzany. Radny podkreślił, że będziemy mieli coraz więcej starszych ludzi. Dlatego jak 
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stwierdził przestańmy mówić o Domu Dziecka w Paczkowie, bo tam mógłby być DPS. 
Podsumowując zaapelował, aby radni się zastanowili zanim zagłosują i wzięli pod uwagę to,  
że ktoś inny może kupić ten obiekt.  
 
Naczelnik Wydziału Administrowania i Gospodarki Nieruchomościami Piotr Walawender 
odpowiadając na pytanie radnego stwierdził, że Zgromadzenie Sióstr może zbyć tę 
nieruchomość, pomimo że jest zawarta umowa użyczenia, która ma obowiązywać jeszcze 19 lat. 
Ona będzie obowiązywać tylko w sytuacji, gdy Powiat dalej będzie użytkownikiem, bo w sytuacji 
zbycia przez Zgromadzenie podmiotowi zewnętrznemu tejże nieruchomości, umowa, zgodnie  
z orzecznictwem Sądu Najwyższego, wygasa. Nowy właściciel może się zachować w różny 
sposób. Może np. zaproponować czynsz dzierżawy w określonej przez siebie wysokości. Może 
również żądać opuszczenia nieruchomości. Jeżeli chodzi z kolei o zwrot nakładów, to w sytuacji 
rozwiązania umowy, istnieje obowiązek zwrotu tylko niezamortyzowanych nakładów.  
Kontynuując naczelnik poprosił, aby zwrócić uwagę na treść operatu szacunkowego. 
Rzeczoznawca, który szacował tę nieruchomość na zlecenie Powiatu pod kątem ewentualnego 
kupna, ujął nakłady, które już na pewno zostały dawno zamortyzowane, np. budowę budynku 
oddanego do użytku w latach 90-tych  o charakterze administracyjno-mieszkalnym, jak również 
wydatki na remont kapitalny, który trwał w latach 1986-1990. Te nakłady zostały 
zamortyzowane i one nie będą podlegały zwrotowi. Dlatego jego zdaniem zaproponowana cena 
zakupu jest korzystna z punktu widzenia Powiatu.  
 
Jako kolejna głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska, która  
w imieniu mieszkańców Korfantowa i pensjonariuszy DPS w Korfantowie poprosiła radnych  
o przychylną decyzję w kwestii zakupu nieruchomości.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że nie do końca zgadza się z wypowiedzią radnego  
Cz. Biłobrana odnośnie tego, że prowadzenie DPS-ów jest naszym zadaniem. bo przez nasz 
budżet przechodzą środki, a zadanie w trzech obiektach faktycznie wykonują Zgromadzenia 
Zakonne. Kontynuując radny spytał, co się stanie, gdyby Zgromadzenia przestały prowadzić te 
zadania. Czy wówczas też będziemy nabywać następne nieruchomości.  
 
Radny Piotr Piekarski poprosił, aby radca prawny wyjaśniła, co się może wydarzyć jeśli nie 
nabędziemy tej nieruchomości, jakie są zagrożenia z tym związane. Dodał też, że radny  
Cz. Biłobran w swojej wypowiedzi podkreślał, że placówka jest prowadzona wzorowo. 
Tymczasem widział dokumenty, z których wynika, że kontrola przeprowadzona w dniu  
7 października br. przez Wojewodę zarówno w DPS-ie przebiegła z oceną negatywną, jak i PCPR 
w zakresie nadzoru również była negatywna. Wskazano tam naruszenie przepisów prawa.  
W związku z tym prosiłby o wyjaśnienia w tej sprawie.  
 
Radny Cz. Biłobran oznajmił, że Komisja Zdrowia zajmowała się oceną funkcjonowania DPS  
w Korfantowie oraz oceną w zakresie nadzoru PCPR-u nad tą jednostką. Dodał, że jeśli chodzi  
o protokół z kontroli Wojewody, to nie było w nim zastrzeżeń co do jakości świadczonych usług. 
Zastrzeżenie polegało na tym, że w tym Domu jest więcej osób niż przewidują to normy. Według 
radnego społeczeństwo się starzeje i jest coraz większe zapotrzebowanie na tego typu opiekę. 
Pani dyrektor, mając na uwadze tę sytuację, przekroczyła w pewien sposób tą normę i ta 
negatywna ocena Wojewody dotyczy właśnie tego. Dodał, że taka sytuacja będzie postępować 
 i jest to dowód na to, że powinniśmy się stać właścicielem tego obiektu, a nadwyżkę 
pensjonariuszy przenieść do nowych obiektów, które powinny powstać. Według radnego mogą 
powstać w Paczkowie, gdyż jest to miejsce spokojne, ciche, z ładnym otoczeniem, które można 
zagospodarować.  
 
Radny Piotr Bobak spytał jak duże jest ryzyko na dzisiaj, że ta placówka nie może być 
prowadzona w takiej formule oraz z czego wynika jak długi jest okres wypowiedzenia tej 
umowy. Czyli może ona z dnia na dzień przestać funkcjonować. 
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Radca prawny – Katarzyna Muszyńska zabierając głos odniosła się na wstępie do kwestii 
dotyczącej kontroli z Urzędu Wojewódzkiego. Oznajmiła, że była to „kontrola krzyżowa”. 
Jednocześnie był kontrolowany PCPR, jak również DPS w Korfantowie. I rzeczywiście ocena tej 
kontroli zawiera wynik negatywny, ale ten wynik dotyczy tylko przeludnienia w DPS-ie. Dodała, 
że tutaj należy również odnieść się do dwóch instytucji w przedmiocie skierowania  
i umieszczania osób do DPS-u. Decyzje w przedmiocie skierowania wydają odpowiednio GOPS-y 
i OPS-y. Decyzja ostateczna w przedmiocie skierowania trafia do PCPR-u i wówczas należy 
podjąć decyzję w przedmiocie umieszczenia. Te dwie decyzje wobec tych osób, które zostały 
umieszczone ponad stan, zostały wydane z naruszeniem prawa. 
Odnosząc się następnie do pytań dotyczących umowy użyczenia obiektu stwierdziła, że niestety 
nie miała okazji zapoznać się z nią. Z tego, co powiedział naczelnik, obowiązuje ona jeszcze przez 
19 lat. Patrząc na zakres tej umowy, jest to zwykła umowa cywilnoprawna. To nie jest żadne 
ograniczone prawo rzeczowe. W przypadku zmiany nabywcy, nowy nabywca może w każdej 
chwili wypowiedzieć nam taką umowę.  
 
Dyrektor DPS w Korfantowie – Anna Januszewska-Zenowicz oznajmiła, że w ubiegłym roku  
w DPS było 5 kontroli, w tym 3 zewnętrzne. Jedna z nich miała wynik negatywny, a dotyczyła 
tzw. nadstanów. Zgodnie z decyzją Wojewody w DPS w Korfantowie przewidzianych jest 59 
miejsc, choć faktycznie, biorąc pod uwagę metraż, można byłoby ich utworzyć 66. Przepisy 
przewidują, że aby umieścić mieszkańca, musi być odpowiednia liczba metrów, odpowiednia 
liczba personelu w zespole terapeutyczno-opiekuńczym, a także odpowiednia ilość łazienek. 
Wszystkie te wymagania w DPS są spełnione. Wyjaśniła, że okres za jaki była prowadzona 
kontrola to lata 2021- 2023. Był to czas pandemii, a później stanu zagrożenia epidemicznego, 
który się skończył w lipcu tego roku.  Osoby które zostały przyjęte ponad stan to mieszkańcy 
naszego powiatu, którzy wymagali absolutnie zabezpieczenia od zaraz. Dlatego też podjęła taką 
decyzję i bierze za nią odpowiedzialność.  
 
Jeśli chodzi o nieruchomość, która jest w użyczeniu to dwa lata temu dyrekcja jednostki 
wspólnie z Zarządem Powiatu zdecydowali o montażu paneli fotowoltaicznych, aby 
zminimalizować koszty energii. Po jakimś czasie okazało się, że Zgromadzenie dokonało 
podziału nieruchomości i chciało sprzedać część niezabudowaną. Nie uwzględniono przy tym,  
że znajduje się tam instalacja fotowoltaiczna. Kiedy się zorientowała poinformowała o tym 
fakcie Zarząd i to zapoczątkowało rozmowy odnośnie sprzedaży nieruchomości.  
W dalszej części wystąpienia zwróciła uwagę na zachodzące procesy związane  
z deinstytucjonalizacją i rozwojem usług społecznych. Jak stwierdziła musimy się otworzyć, 
musimy wybudować pawilon. Zakup tego terenu pozwoli nam ubiegać się o środki zewnętrzne. 
Chodzi o to abyśmy mieli plan perspektywiczny, nie na teraz, tylko na przyszłość. Opieka nad 
seniorami jest zadaniem własnym powiatu. Jeśli nie pomyślimy strategicznie, zostaniemy  
w ogonie.  
Dodała, że jest po rozmowie z Burmistrzem Korfantowa. Chcielibyśmy, żeby nasza placówka 
była placówką przyjazną osobom z niepełnosprawnością. Chcemy im wybudować mieszkania, 
chcemy, żeby pracowali. Chcemy się w tym kierunku rozwijać, bo też Korfantów ma taki profil. 
Mamy tam Opolskie Centrum Rehabilitacji i chcemy mieć plan, nie zostać w ogonie.  
 
Radny Jacek  Chwalenia stwierdził, że nie byłoby tej dyskusji, gdyby radni mieli to 
przedstawione w taki sposób jak zrobiła to Pani Dyrektor. Dodał, że został przekonany i zmienił 
zdanie. Kwota za jaką mamy kupić tę nieruchomość nie jest aż tak wysoka. Dodał, że ma 
nadzieję, że dyrekcja jednostki pozyska środki unijne na budowę dodatkowego pawilonu. 
Zaznaczył jednak, że przez ostatnie kilka lat, pokazaliśmy, że nie dajemy sobie rady  
z nieruchomościami. Nie potrafimy myśleć perspektywicznie.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że Pani dyrektor pokazała w jakim kierunku powinniśmy iść. 
Natomiast to powinno być rolą Starosty, aby pokazać na jaką kwotę powinniśmy się 
przygotować w najbliższych latach. Mamy nieruchomości w Jarnotówku – „Aleksandrówka”,  



29 
 

w Paczkowie. Niestety brakuje nam strategii jak to ma wyglądać. Czy mamy współpracować 
dalej z instytucjami, które są na nie naszych obiektach, czy mamy się zająć tym, aby 
przystosować nasze obiekty do tego typu placówek. Powinniśmy dostać taką informację 
najpierw, a nie będąc znowu ad hoc radni są przyciskani do ściany przy wykupie.  
 
Radny Piotr Bobak zabierając głos podziękował Pani Dyrektor DPS za wyczerpujące  
i merytoryczne wyjaśnienie sprawy.  Zaznaczył, że to z pewnością wiele wyjaśnia. Jeżeli myślimy 
o rozwoju tej jednostki właśnie w taki perspektywiczny sposób, jak przedstawiła to Pani 
Dyrektor, to wydaje się być zasadnym zakup tej nieruchomości w takiej formule, bo 
niewątpliwie zapotrzebowanie na tego typu usługi będzie każdego roku rosło. 
 
Radna Jolanta Barska stwierdziła, że to o czym radni rozmawiają powinno być zapisane  
w Powiatowej Strategii Rozwiązania Problemów Społecznych Powiatu Nyskiego. Taka strategia 
została uchwalona na lata 2013-2023 i jutro, tak naprawdę się kończy. W związku z tym 
zaapelowała, aby powołać zespół do opracowania nowej strategii.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że pamięta jak wielokrotnie uchwalaliśmy strategie 
oświatową, tylko że później okazało się, że z tej strategii nic nie było, bo tak naprawdę to było 
uzależnione od ilości uczniów i od tego co się będzie działo. W tym przypadku jest tak samo. 
Rzeczywiście trzeba mieć świadomość, że się starzejemy jako społeczeństwo. Dodał, że  
w przypadku Korfantowa przekonało go to, że jest tam Opolskie Centrum Rehabilitacji.  
Kontynuując stwierdził, że radny Daniel Palimąka słusznie zwracał uwagę, że powinniśmy 
patrzeć perspektywicznie. Zaznaczył, że zbudowaliśmy trzy domy dziecka, nie mając jakiejś 
wizji. Spytał jednocześnie, co będzie z tym starym domem dziecka. Zdaniem radnego dzisiaj 
trzeba cierpliwie pokazać, w którym kierunku idziemy i wtedy na podstawie tego budować. 
Musimy popatrzeć z perspektywy depopulacji i starzenia się społeczeństwa.   
 
Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
nabycia nieruchomości,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
  
i) wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji wspólnego 

projektu pn. „Zrównoważona mobilność miejska na obszarze Subregionu 
Południowego” w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla 
Opolskiego 2021-2027 (załącznik nr 24), 
 

Głosowano w sprawie: 
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wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu pn. 

„Zrównoważona mobilność miejska na obszarze Subregionu Południowego” w ramach programu 

regionalnego Fundusze Europejskie dla Opolskiego 2021-2027, 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
j) ustalenia na 2024 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 
wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu  
w przypadku odstąpienia od jego usunięcia (załącznik nr 25), 
 
Głosowano w sprawie: 
ustalenia na 2024 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 
wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu  
w przypadku odstąpienia od jego usunięcia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
k) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie okreslenia zadań, na które przeznacza się 

środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2023 r. (załącznik nr 26) 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. 
 
Wyniki głosowania 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

l) wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru realizacji inwestycji w strefie przygranicznej  

w Republice Czeskiej w Gminach Vidnava i Stara Cervena Voda – kopalnia kaolinu 

(załącznik nr 26), 

 
Radny Jacek Chwalenia spytał na czyj wniosek została przedłożona ta uchwała i co ona ma nam 
dać. Spytał czy jest jakieś stanowisko w tej sprawie np. RDOŚ. Jakie mamy zagrożenia.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że wątpliwości radnego wynikają z formy zapisu. Jego 
zdaniem w treści uchwały powinno być napisane, że „Rada Powiatu popiera działania 
Burmistrza czy Rady Miejskiej w Otmuchowie w celu zabezpieczenia mieszkańców przed 
szkodliwymi skutkami”, itd.  
 
Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że po przeczytaniu uzasadnienia podpisanego przez 
Starostę nie jest w stanie zrozumieć przeciwko czemu jest ten protest. Czy w ogóle przeciwko 
budowie, czy przeciwko zagrożeniom, które ta inwestycja ze sobą niesie. Jeśli przeciwko 
zagrożeniom, to jakie to są zagrożenia.  
 
Członek Zarządu Joanna Burska odparła, że są to zagrożenia środowiskowe. 
 
Radny Jacek Chwalenia spytał do kogo my kierujemy ten protest, czy do władz Republiki 
Czeskiej?  
 
Członek Zarządu – Joanna Bursa odparła, że do RDOŚ. 
   
Radny P. Szymkowicz stwierdził, że jego zdaniem powinno to być skierowane do MSZ. 
 
Radny Jacek Chwaleni spytał czy RDOŚ nam przedstawił jakieś zagrożenia, badania wstępne. 
Stwierdził następnie, że ma być reaktywacja kopalni kaolinu, która kiedyś funkcjonowała. Dodał, 
że tak naprawdę nie wiemy przeciwko czemu protestujemy.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa była długa 
dyskusja na ten temat i radni zadawali te same pytania. Po pierwsze, czy są jakieś warunki 
techniczne, czy jest w ogóle jakiś projekt, który ktoś to widział, czy są właśnie jakieś badania 
wykonane, czy są w ogóle jakieś analizy mówiące o tym, że takie, a nie inne zagrożenie, czy takie, 
a nie inne pylenie ma występować. Nie ma takowych. Mało tego, nie ma nawet dokumentacji,  
na której byśmy mogli powiedzieć jak to ma wyglądać, czy to ma właśnie być 100 metrów w dół, 
czy to będzie w ogóle pyliło, jaka technologia będzie tam zastosowana. Dzisiaj możemy mieć 
spalarnie w centrum miasta i technologicznie jest to do zaakceptowania. Więc instytucje 
środowiskowe zarówno po stronie Czech, jak i Polski, będą się mogły do tego odnieść  
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w momencie kiedy zobaczą dokumentację techniczną. Więc my dzisiaj nie mamy wobec czego 
protestować. Dlatego uważa, że nie należy tej uchwały w ogóle procedować.  
 
Członek Zarządu - Joanna Burska zwróciła uwagę, że w uzasadnieniu jest napisane 
jednoznacznie, że Rada Powiatu w Nysie wspiera działania i sprzeciw gminy Otmuchów wobec 
przedsięwzięcia realizowanego przez stronę czeską - kopalnia kaolinu. Uzasadniamy nasze 
stanowisko tym, że liczymy na to, iż wyrażony sprzeciw przyczyni się do podjęcia działań przez 
odpowiednie organy, czyli RDOŚ i Ministerstwo w zakresie szczególnych ekspertyz, badań oraz 
analiz. Dodała, że Burmistrz Otmuchowa zwrócił się do Starosty z prośbą o to, abyśmy wsparli 
jego inicjatywę. Rada Miejska w Otmuchowie podjęła takie działanie, taką uchwałę, w której 
sprzeciwiają się budowie tej kopalni. Chodzi o to, aby odpowiednie organy przeprowadziły 
wszelkiego rodzaju badania, które przyczynia się do tego, że będą wiedzieć czy to wpływa 
negatywnie na życie mieszkańców. Nie wiadomo jakie to ma oddziaływanie. Z tego co wiemy 
ludzie z sąsiednich miejscowości m.in. z Łaki boją się, że jeśli ta kopalnia będzie otwarta to 
opadną im wody gruntowe ponieważ będą głębokie wykopaliska i nie będą mieli w studniach 
wody. Tutaj po prostu jako Rada Powiatu wspieramy działanie Gminy Otmuchów, bo się boimy  
o mieszkańców poszczególnych miejscowości.   
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że uchwalamy uchwałę a nie uzasadnienie, a w uchwale jest 
napisane, „sprzeciwiamy się”. Zaproponował, aby zamiast tego napisać „wspieramy działania 
Burmistrza w celu wyjaśnienia itd.” Dodał, że aby protestować to trzeba mieć jakieś argumenty. 
Dlatego powinniśmy mieć chociaż wstępne rozeznanie pokazane przez RDOŚ, bo pewno 
kontaktuje się ze swoim odpowiednikiem po stronie czeskiej.  Oni pewno już rozmawiają, 
uzgadniają i być może wszystko jest w porządku. Więc przeciwko czemu mamy się sprzeciwiać. 
Możemy raczej wspierać działalność Burmistrza Otmuchowa w tej sprawie. 
 
Pan Daniel Palimąka zaproponował, aby wycofać projekt uchwały z porządku sesji  
i w trosce o przyszłość naszych mieszkańców przygotować apel i skierować go do RDOŚ, aby 
podjął wszelkie działania i pilnował tej inwestycji. Dodał, że, jeśli Starosta nie wycofa tego 
projektu, to nie weźmie udziału w głosowaniu i zachęcam radnych do podobnego działania.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz zabierając głos stwierdził, że sprzeciw dotyczy realizacji 
inwestycji w strefie przygranicznej Republice Czeskiej – kopalni kaolinu.  
 
Radny Jacek Chwalenia spytał do kogo kierujemy ten sprzeciw.  
 
Radna Jolanta Barska oznajmiła, że do Ministerstwa Klimatu i Środowiska, Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska w Opolu, Wojewody Opolskiego, Sejmiku Województwa Opolskiego, Wód 
Polskich i Rady Miejskiej w Otmuchowie. Dodała, że jeśli przekażemy ten sprzeciw do tych 
instytucji, to rozpoczną się różnego rodzaju działania w tym celu, aby nas w jakiś sposób 
uspokoić. Dodała także, że radni spierają się o jedno zdanie, chcą odroczenia tej uchwały, a jeśli 
nie zostanie podjęta i wyjdzie od nas, to możemy mieć poczucie winy. W związku z tym prosi  
o rozsądek, aby nie dyskutować nad każdym słowem, które być może więcej szkody przyniesie 
niż pożytku.   
 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia sprzeciwu wobec zamiaru realizacji inwestycji w strefie przygranicznej  
w Republice Czeskiej w Gminach Vidnava i Stara Cervena Voda – kopalnia kaolinu, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Piotr Piekarski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Grażyna Bortniczuk, Bogdan Wyczałkowski 
BRAK GŁOSU (7) 
Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

m) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r. (załącznik nr 27), 

 
Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r.,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 (załącznik nr 28), 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Piotr Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
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Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
o) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2038 (załącznik nr 28). 

 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2038. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Piotr 
Piekarski, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (2) 
Czesław Biłobran, Anna Ziółkowska-Woźny 
NIEOBECNI (4) 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
Ad. 6 Odczytanie wniosku grupy radnych z dnia 24 listopada 2023 r. w sprawie odwołania 
Starosty Nyskiego, 
 
Radny Daniel Palimąka odczytał wniosek grupy radnych z dnia 24 listopada 2023 r.  
w sprawie odwołania Starosty Nyskiego (załącznik nr 29), 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że od momentu odczytania wniosku biegną ustawowe terminy 
(dot. odwołania Starosty).  
 
Ad 7 Wolne wnioski 
 
Przewodniczący Rady złożył radnym życzenia noworoczne, po czym zaprosił ich z tej okazji na 
krótkie spotkanie po sesji.  
 
Ad 8 Zamknięcie sesji. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LV sesję Rady Powiatu. 
 
 
Protokołował 
 
Zenon Wiszniewski 
 


